
ZÁPIS 

 

z konference regionálního svazu stolního tenisu Jičín 

 

která se konala 16. září 2024 v klubovně TJ Jičín 

 

Účast – za KSST:  Jan Slavík 

   za RSST Jičín:  Jiří Machula, Václav Nidrle, Vojtěch Kazda, Jan Červenka 

                           (omluveni Milan Roček a Roman Trč) 

   za Unii sportu Jičínska: Jiří Kapucián 

              za oddíly (kluby): Butoves – A. Hlawatsche, Hořice – J. Zelený, Chlumec n. C – P. 

Kycelt, Chomutice – J. Scháňko, Chyjice – K.Veselý, Jičín – P.Doule, Kopidlno - A. Petr, Lány – 

Vokrouhlecký, L.Bělohrad – M.Petřivý, Libáň – V.Horák, Miletín – M.Drahoninský, 

Nemyčeves – Nosek, N.Bydžov – Vidra, Radim – V. Nidrle, Roškopov – P.Krejčí, Rovensko – 

J.Satntejský, Slatiny – Svobodová, Sobotka – Zahradník, St.Paka – Vajgl, Valdice – Kraus, 

Železnice – Hrabala, Žlunice – Haken. 

             Neomluveni – SPIN Popovice 

             

1.Jednání z pověření RSST Jičín zahájil sekretář V.Nidrle, přivítal předsedu KSST Jana Slavíka, 

delegáty oddílů (klubů), členy VV RSST Jičín a vyznamenané. Předsedající dal schválit 

program jednání dle pozvánky. Schváleno. Občerstvení hradí RSST Jičín. 

     

 2. Zvoleno pracovní předsednictvo ve složení Jiří Machula, Jan Slavík a Václav Nidrle. 

    Jednomyslně byly zvoleny pracovní komise : 

    mandátová – Vojtěch Kazda (N.Paka) a Václav Zahradník (Sobotka)  

    návrhová – Milan Petřivý (L.Bělohrad)  a Pavel Vaigl (St.Paka) 

    volební - Jan Červenka (RSST Jičín) a Vlastimil Horák (Libáň) 

    Zapisovatel Jiří Kapucián - tajemník Unie sportu Jičínska 

 

 3. Zpráva o činnosti RSST Jičín – přednesl předseda J.Machula. Poděkoval dlouholetému 

členu VV RSST Jičín Janu Červenkovi za neuvěřitelných 45 let práce pro RSST Jičín! Upozornil 

oddíly na možnosti uspořádnání školení trenérů i rozhodčích a přínos zejména vzhledem 

k mládeži. Byla vysvětlena funkce krajského manažera a další novinky. 

 



 4. Byla předložena výsledovka hospodaření za sezonu 2023/24 a návrh rozpočtu sezony 

2024/25, okomentoval Jiří Kapucián. Výsledovka i návrh rozpočtu jsou přílohou tohoto 

zápisu. 

5.Zpráva mandátové komise – V.Kazda konstatoval, že bylo přítomno celkem 24 delegátů z 

25 pozvaných, což je 96%. Konference RSST Jičín se může právoplatně usnášet. 

 

6.Příprava soutěží sezony 2024/25 v okrese – komentoval pověřený předseda STK V.Nidrle : 

   Týmové soutěže : 

 Pro sezonu 2024/25 byly vypsány: přebor mužů čtyřčlenných družstev, přebor dorostu U19 

dvoučlenných družstev, po dobré zkušenosti z předchozí sezony rozděleno žactvo na přebor 

staršího žactva U15 tříčlenných družstev, mladšího žactva U11 tříčlenných družstev U11, ve 

všech soutěžích smějí nastupovat muži i ženy (kluci a holky u mládeže). Muži byli rozděleni 

do pěti výkonnostních tříd, dorost U19 hraje v jedné skupině, obě žactva (U15 a U11) 

rovněž. 

Tomu rozdělení předcházelo letos několik problémů, které se podařilo úspěšně vyřešit. 

Startovat v krajské druhé třídě se rozhodl přeborník okresu Jiskra Hořice A, převodem do 

stejné soutěže postoupila i Butoves A. Chyjice již řádně figurují v soudním rejstříku, takže i 

tento problém je odstraněn. 

Aktuální stav startujících : 1. třída muži – 12 týmů, 2. třída muži – 10 týmů, 3. třída muži  – 

10 týmů,  4. třída muži – 12 týmů, 5. třída muži rovněž 12 týmů.  Poděkovali jsme a předali 

malou pozornost delegátu Jiskry Hořice. Tenhle klub nám totiž vytrhl trn z paty a nechal se 

přesvědčit, aby převedl svoje “déčko” do 4. třídy a my mohly všechny soutěže mužů losovat 

na 12 týmů. 

Muže hrajeme na celých 18 zápasů, vždy se dohrává až do konce, i kvůli efektivnějšímu 

počítání žebříčků. K žebříčkům: Zatím jsme opět sestavovali „klasicky“ za výrazné pomoci 

Miloše Šlapáka, ve hře je samozřejmě i přechod na ELO a protože je to jen technikálie, může 

to být už na konci sezony 2023-24. Výbor svazu se rozhodl, že tohle pro náš okres zásadní 

rozhodnutí přenechá novému výboru, aby mu nesvazoval ruce předem. 

Střídání. Řada klubů se dotazuje, tak ještě jednou vysvětlím a připojím do zápisu. V 

soutěžích mužů (dorostu a žactva) je možno po odehrání čtyřher (čtyřhry) a první série 

dvouher (všichni hráči odehráli jednu dvouhru) kdykoliv v dalším průběhu vystřídat dva 

hráče základní sestavy náhradníkem. Tým tedy může do jednoho mistráku zapojit až deset 

hráčů! 

Oficiální hrací den je neděle v 9.00 hodin, dohodnuté předehrávky nemusí kluby hlásit. 

Některé kluby již předem nabízejí předehrávky ve všední den, mrkněte do rozpisu soutěží. 

Jinak tady v okrese držíme řadu lety prověřenou věc, že se kluby mohou dohodnout na 

dohrávce nejpozději v pondělí za splnění dvou podmínek : 



A)pořadatel pošle J.Kapuciánovi e-mail s oznámením, že se hraje až v pondělí a to 

upozornění bude odesláno nejpozději v sobotu před úředním termínem 

B) pořadatel garantuje, že hned po skončení dohrávky zadá zápis do STISu. 

Zápisy o utkání : - pořadatel vloží do systému STIS. V případě, že, žádný z účastníků 

nevznese námitky, není třeba dále zápis fyzicky doručovat na Unii sportu Jičínska, v případě 

jakýchkoliv námitek (chování hráčů, podezření na neoprávněný start, zima v herně, špatné 

osvětlení) ale ano! 

K vyplnění ve STISu. Bohužel stále ČAST nechce v systému STIS  povolit, aby kluby mohly 

zaznamenat. Tedy RSST Jičín rozhodl, po anketě mezi kluby, že ve STISu bude nastaveno 

úterý, i když pro kluby je úřední termín neděle, žádáme kluby, aby zápis zadávali ihned po 

utkání, maximálně následující den. 

U dorostu a žactva je to obdobné. Za zapsání zápisů z turnajů odpovídá pořádající klub ve 

spolupráci s vedoucími zúčastněných družstev. Tedy všechny zápisy budou zadány ve Stisu 

než bude turnaj ukončen a jednotlivé týmy odcestují z turnaje domů.  

U mládežnických kategorií hrajeme závěrečné play-off turnaje, právo pořadatelství má vždy 

vítěz základní části. Výsledky budou vždy jak na webu Unie sportu Jičínska a ve STISU 

prakticky ihned.  

Žactvo U11 – hraje se turnajově, v soutěži startuje 5 týmů, každý tým je jednou 

pořadatelem a jednou má volno. Tedy každého turnaje se účastní čtyři týmy. Poté následuje 

předkolo play off, kterého se zúčastní týmy na 2. až 5. místě po základní části. Tři nejlepší z 

tohoto turnaje postoupí do play-off a doplní je vítěz základní části. 

Žactvo U15 – hraje turnajově, startuje 14 týmů, hrajeme na sedm zápasů, čtyřhra 

uprostřed, dohrává se celých sedm zápasů! Hraje se play-off, právo pořádání má vítěz 

základní části.  

Dorost U19 - hrajeme v jedné skupině za účasti 17 týmů a následně play-off, opět právo 

pořádání má vítěz základní části hrajeme na pět zápasů a začíná se čtyřhrou, i tady se 

dohrává celých pět zápasů!  

I tady lze předehrávat bez předběžného souhlasu STK ovšem předehrát turnaj všední den 

navečer je časově dosti těžko řešitelné! Celkem tedy v okrese startuje 92 týmů, což je dosti 

náročné na řízení.  

RSST se právem domnívá, že k takovémuto počtu startujících zejména dospělých se dobral 

nekompromisním dodržováním ustanovení, že týmy v prvních třech třídách mají za 

povinnost mít v pravidelných soutěžích tým dorostu či žáků. Dále tím, že se hraje pouze 

jedenkrát týdně, tedy v 90% případů např. u dospělých šetříme hráčům víkendy pro další 

aktivity (s maximálním počtem předehrávek ve všední dny) a dohráváním všech 18 zápasů. 

     

 



Soutěže jednotlivců : 

    - přebor mužů hrajeme v sobotu 9. 11. v Nové Pace, i kvůli bazénu a kantině přímo v 

objektu, a protože byl rozpuštěn RSST Hradec Králové, i letos mohou startovat i borci z N. 

Bydžova a Chlumce,  

    - přebor žactva (starší U15, mladší U13 různé kategorie) neděle 1.12. v Lázních Bělohradě 
VV RSST má vyřešit podnět z LB zda rozdělit do dvou dnů, či pořádat jen jednu společnou 
kategorii nebo povolit start každému hráči pouze v jeho věkové kategorii. 
 

    - přebor dorostu U19  v sobotu 7.12. v Jičíně  

    - přebor nejmladšího žactva U11 v pátek 10.1. v Jičíně 

     - Pohár olympijských nadějí pro dorost a žactvo se uskuteční v neděli 17.11. (státní 

svátek) v Jičíně. Jarní žebříčkový turnaj mládeže pro malý zájem v posledních sezonách 

nezařazujeme. Rozpisy těchto soutěží spolu s delegací rozhodčích budou včas rozeslány. 

Hrací místnosti: Ty, které jsou v adresáři, považuje STK za schválené a vyhovující.  

Oddíly vyzvány, aby si vycházely vstříc při organizaci zápasů, pokud budou mít potíže s 

hernami (např. otočit pořadatelství, vyjednat si náhradní hernu či požádat o poskytnutí 

herny další oddíl). 

Evidenční seznamy byly řádně v termínu od všech týmů připraveny, za což jim patří velké 

díky. Soupisky máme k dnešnímu dni rovněž v drtivé většině hotové a schválené včetně těch 

mádežnických (Chomutice čekáme na dotažení přestupů, Butoves nemá zatím schválenu 

soupisku A týmu v KS2. 

Žebříčky : za pomoci pana Miloše Šlapáka byl sestaven žebříček dospělých, péčí Milana 

Ročka pak dorost a žactvo, žebříčky jsou samozřejmě podkladem pro sestavování soupisek. 

V usneseni z dnešní schůze a následně v rozpisu, bude opět zakotveno ustanovení, abychom 

ještě více omezili spekulace okolo soupisek tak, že v první polovině soutěží družstev (do 

konce roku 2024) musí všichni hráči ze základu družstva nastoupí k jednomu mistrovskému 

utkání a to do čtyřech dvouher nebo ke dvěma mistrovským utkáním (vždy nejméně dvě 

dvouhry). Pokud ne, bude soupiska družstva pro 2. polovinu soutěží z „moci úřední“ STK 

RSST upravena. Eventuální nemožnost nastoupení (dlouhodobá nemoc či dlouhodobé 

zranění) bude nutné doložit potvrzením lékaře.   

Nejúspěšnější sportovci a trenéři okresu Jičín 2024. Okresní svaz stolního tenisu se i letos 

připojí k anketě Unie sportu Jičínska. Může do ní nahlásit až tři hráče, až tři trenéry, kolektiv  

mládeže a kolektiv dospělých. Tipy od vás od oddílů očekáváme do 10. října 2024 na e-mail. 

Zájemcům jsme obstarali míče s výraznou slevou, dnes vyzvedly všechny oddíly mimo SPIN 

Popovice. 

 

 



 7.Vystoupení hostů : 

Předseda KSST Hradec Králové J.Slavík informoval o financování stolního tenisu, představil 

několik novinek. Stolní tenis dostává cca 24 mil. od NSA a nyní se daří tvořit i finanční 

rezervu. Nabídl možnost využití této finanční rezervy do projektů rozvoje jak v regionu, tak 

nadregionálně. Vlastní iniciativě se meze nekladou a krajský svaz nabízí pomoc při 

zpracování takovéhoto projektu/žádosti. 

Vyzval oddíly, které pracují s mládeží, aby se určitě účatsnily krajských bodovacích turnajů – 

ty rozhodně nejsou určeny pouze pro špičkové hráče, pro ty jsou republikové bodováky, ale 

právě pro mládežníky z regionů. U Východočeských bodovacích turnajů mládeže došlo ke 

změně přihlášek, nyní přes registr ČAST a výše startovného v tomto případě 150,-Kč. Jinak 

250,-Kč. Hlavní výhodou je, že účast, takto přihlášeného mládežníka získáváte automaticky 

započítaný start vzhledem k dotacím z NSA.   

V prosinci se chystá školení trenérů 3. třídy C, pravděpodobně v Lázních Bělohrad. Na jaře 

2025 bude drtivé většině končit licence K. Školení a doškolení proběhne v Jičíně či nejbližším 

okolí Jičína.  

 8.Diskuse : 

- Změnit v rozpise - černá povinně a druhá barva dle pravidel stolního tenisu.  

- Míčky – Hraje se pouze schválenými míčky – pokud se oba oddíly nedomluví jinak. 

- Řešen limit 20 hráčů v oddíle, aby oddíl mohl žádat o dotaci NSA. Ze strany pana Slavíka 

padlo vysvětlení a padly návrhy na řešení, například spojit se s ostatními sportovními 

odvětvími v rámci oddílu, či spojit dva oddíly v jeden, například jen v účelově založeném 

oddíle mládeže.  

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



9.Předseda návrhové komise M.Petřivý předložil návrh na usnesení, které bylo jednomyslně 

přijato – v tomto znění: 

U S N E S E N Í    

Z KONFERENCE REGIONÁLNÍHO SVAZU STOLNÍHO TENISU JIČÍN ZE DNE 16. ZÁŘÍ 2024 : 

 

Konference zvolila pracovní předsednictvo, komisi mandátovou, volební a návrhovou, 

odsouhlasila zapisovatele a následně přijala toto usnesení : 

 

KONFERENCE SCHVÁLILA :             

a) zprávu o činnosti regionálního svazu stolního tenisu Jičín za sezonu 2023/24 

b) zprávu o hospodaření regionálního svazu stolního tenisu za sezonu 2023/24 a    

            rozpočet na sezonu 2024/25 

c) informaci o přípravě regionálních soutěží v sezoně 2024/25 

KONFERENCE DLE STANOV ČAST ZVOLILA : 

a)  předsedu RSST Jičín Jiřího Machulu 

b)  členy výkonného výboru RSST Jičín Marka Drahoninského, Aleše Hlawatschke, 

Vojtěcha Kazdu, Václava Nidrle, Milana Ročka a Romana Trče.  

KONFERENCE POVĚŘILA : 

a) Nový regionální svaz zvážením, zda od sezony 2024/25 sestavovat klasické žebříčky či 

zda přejít na systém ELO bodů. 

KONFERENCE ULOŽILA : 

a) RSST Jičín vyplatit na konci sezony 2024/25 týmům mládeže startujícím v RP U11, RP 

U15 a RP U19 po 1.000.-Kč za tým po splnění podmínek řádného dohrání soutěže a 

po zadání jednotlivých turnajů ve STISu viz. rozpis. 

b) regionálnímu svazu projednat do 15. 10. 2024 všechny připomínky z dnešní diskuse 

c) oddílům okresu Jičín řídit se všemi rozhodnutími konference 

d) sportovně technické komisi dbát na ustanovení SŘ stolního tenisu o sestavování 

soupisek, zejména na : Hráč uvedený v základu na soupisce družstva musí do 

31.12.2024 odehrát nejméně jeden kompletní zápas (4 dvouhry) nebo dva zápasy (v 

nich minimálně po dvou dvouhrách), jinak bude zařazen na poslední místo na 

soupisce a STK RSST soupisku upraví  

e) pokutu 200.- Kč klubům za neúčast na konferenci RSST – SPIN Popovice. 

10. Jednání ukončil a účastníkům za účast na aktivitu poděkoval řídící konference V.Nidrle. 

Zapsal : J.Kapucián 



Příloha č.1 Hospodaření RSST Jičín  

 

Příloha č. 2 Návrh rozpočtu RSST Jičín  2024/25 

 


